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Zastupitelstvo obce L u k á, okres Olomouc 

Z á p i s 

z 12. zasedání Zastupitelstva obce Luká, konaného dne 23. července 2020 v 17.00 hodin 

v zasedací místnosti OÚ Luká. 

Přítomni:       dle prezenční listiny -  7 členů 

Omluveni:     p. Kvapilová, p. Vyroubal  

Zápisem pověřena: p. Šimíčková 

Ověřovatelé zápisu:   Ing. Vronka, Mgr. Martínek 

 

Program zasedání: 

1. Zahájení  

2. Kontrola plnění usnesení  

3. Schválení smlouvy o poskytnutí dotace na akci „Březina – oprava místní 

komunikace“ 

4. Schválení smlouvy o poskytnutí dotace pro JSDH Ješov 

5. Rozpočtová změna 

                 6.   Výběr zhotovitele akce „ZŠ,MŠ Luká – přístavba objektu č.p.4“ 

     7.   Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene v k.ú. Luká 

     8.   Schválení darovací smlouvy s Olomouckým krajem o převodu                                 

           pozemků 

     9.   Schválení záměru o prodeji pozemků v k.ú. Veselíčko 

               10.   Odkup pozemků v k.ú. Střemeníčko a v k.ú. Luká 

               11.   Odprodej pozemku v k.ú. Březina 

               12.   Žádost Speranza 2005 z.s. o odsouhlasení převodu pozemku  

               13.   Různé          

               14.   Diskuse 

Hlasování zapsáno v počtu hlasů: pro – proti – zdržel se. 

 

Průběh jednání: 

Zasedání zastupitelstva řídil starosta p. František Lakomý, který přivítal přítomné. Navrhl za 

ověřovatele zápisu Ing. Vronku a Mgr. Martínka, zapisovatelem p. Šimíčkovou. Za členy 

návrhové komise navrhl Bc. Navaru, p. Vydržela, Ing. Ellnera. Upozornil, že zastupitelka p. 

Zapletalová se dostaví v průběhu zasedání.  

 

Hlasování o návrhu: 6 – 0 – 0 

 

Starosta seznámil přítomné s návrhem programu dnešního zasedání. Navrhl do bodu Různé 

přidat Zahájení pozemkových úprav v místních částech, Výběr stavebního dozoru na akci „ZŠ 

+ MŠ Luká – přístavba objektu čp. 4“; pan Vronka upozornil na žádost p. Prnky ohledně 

projednání pitné vody. 

 

Hlasování o návrhu programu: 6 – 0 - 0 
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2. Kontrola plnění usnesení 

Kontrolu plnění usnesení z minulého zasedání obecního zastupitelstva přečetl p. Navara.  

 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká bere na vědomí kontrolu plnění usnesení z minulého 

zasedání zastupitelstva obce Luká  

Hlasování: 6 – 0 - 0 

 

3. Schválení smlouvy o poskytnutí dotace na akci „Březina – oprava místní komunikace“ 

Lakomý: Práce na komunikaci již začaly, příští týden bude uložen živičný povrch. Získali jsme 

dotaci od Olomouckého kraje 500.000 Kč. 

 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje přijetí dotace z rozpočtu Olomouckého 

kraje v rámci „Programu obnovy venkova Olomouckého kraje 2020“, dotační titul „Podpora 

budování a obnovy infrastruktury obce“, ve výši 500.000,-- Kč na akci „Březina – oprava 

povrchu místní komunikace“. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje předložený návrh smlouvy o 

poskytnutí dotace v rámci „Programu obnovy venkova Olomouckého kraje 2020“, dotační titul 

„Podpora budování a obnovy infrastruktury obce“ a pověřuje starostu obce podpisem této 

smlouvy. 

 
Hlasování: 6 – 0 - 0 

 

4. Schválení smlouvy o poskytnutí dotace pro JSDH Ješov 

 

Lakomý: JSDH Ješov, žádalo Olomoucký kraj o dotaci cca 35.000 Kč, dostali 17.400 Kč. 

Dostal jsem od JSDH Ješov žádost na peněžní podporu v částce 25.000 Kč. Na co to budete 

chtít? 

Pluháček: Chceme si koupit elektrocentrálu, 2x prodlužovací kabely, 2x svítilny, stativ. Při 

požáru lesa v Luké, kde jsme byli celou noc, nám to chybělo. 

Všichni zastupitelé souhlasí s podporou 25.000 Kč. 

Lakomý: Dobře, ale tuto částku musíme schválit až v bodu Různé. Nyní schvalujeme 

poskytnutí dotace na částku 17.400 Kč od Olomouckého kraje. 

 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje přijetí dotace z rozpočtu Olomouckého 

kraje v rámci „Programu na podporu JSDH“, dotační titul č. 1 „Dotace na pořízení, technické 

zhodnocení a opravu požární techniky a nákup věcného vybavení JSDH obcí Olomouckého 

kraje 2020“, ve výši 17.400,-- Kč s určením pro JSDH Ješov. Zastupitelstvo obce Luká 

schvaluje předložený návrh smlouvy o poskytnutí dotace v rámci „Programu na podporu 

JSDH“, dotační titul „Dotace na pořízení, technické zhodnocení a opravu požární techniky a 

nákup věcného vybavení JSDH obcí Olomouckého kraje 2020“ a pověřuje starostu obce 

podpisem této smlouvy. 

 

Hlasování: 6 – 0 – 0 

 

5. Rozpočtová změna 

Lakomý: Čte rozpočtovou změnu č. 5/2020 – zastupitelům na vědomí a rozpočtovou změnu č 

6/2020 pro schválení – viz. příloha 

Vronka: Částka 122.000 Kč oprava komunikace Březina to je co? 

Lakomý: Ve schváleném Rozpočtu na letošní rok jsme měli nějakou cenu, a náš plánovaný 

podíl byl nižší. Proto to teď musíme navýšit. 
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Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká bere na vědomí rozpočtovou změnu č. 5/2020 

                           Zastupitelstvo obce Luká schvaluje rozpočtovou změnu č.  6/2020 

Hlasování: 6 – 0 – 0 

 

Lakomý: Při schvalování rozpočtu na rok 2021 musíme počítat s tím, že budeme připravovat 

podklady na požádání o úvěr pro financování výstavby ZŠ a MŠ Luká. 

 

6. Výběr zhotovitele akce „ZŠ,MŠ Luká – přístavba objektu č.p.4“ 

Lakomý: Jedná se o rozšíření kapacit MŠ + výstavba nových odborných učeben pro ZŠ. 

Odborné učebny – jazyková, počítačová, fyzika, chemie + kabinety.  

Školka bude postavena úplně nová s kapacitou cca 60 dětí. Proběhlo VŘ, kde jsme vybrali 

jednoho dodavatele. Seznámí Vás s tím Mgr. Martínek. 

Martínek: Ve výběrové komise jsem byl já, p. Vydržel, p. Zapletalová, Ing. Sedláček a Ing. 

Horák. Přihlásilo se 7 firem. Hlavním kritériem pro výběr byla cena. Nejnižší cenu nabídla 

firma INSTA CZ, s.r.o., a to 36,396.461,93 Kč bez DPH. Na druhém místě byla firma 

Pozemstav Prostějov, a.s.;  ta měla cenu cca o 2 mil. vyšší. 

Vybrali jsme firmu INSTA CZ, s.r.o.  

Lakomý: Od Min. financí jsme dostali dotaci 20 mil. Kč. Předpokládané náklady jsou 39 mil. 

bez DPH. Doufám, že náklady ještě snížíme na méně pracích. Zahájení stavby by mělo být ve 

2. pol. srpna 2020. Do konce roku musíme prostavět 20. mil. Kč, které jsme od Min. financí 

dostali. Příští rok budeme stavbu financovat z vlastních zdrojů + požádat o úvěr. Realizace 

stavby by měla být v září 2021. 

Múdra: V září 2021 bude hotova školka i škola? 

 

Dostavila se zastupitelka p. Zapletalová 17:32 

 

Lakomý: Školka bude dokončena – částečné vybavení je v projektu, zbytek dovybavíme. 

Učebny budou hotové, ale vybavení učeben a kabinetů projekt neřeší. Na to bude VŘ. Bylo by 

dobré podívat se do jiných škol, jak to mají řešeno. 

Múdra: Takže učebny budou jen jako místnosti, bez vybavení. Ta přístavba je plánovaná na 

hřišti za školou? 

Lakomý: Ano na školním hřišti. To stávající se přesune vedle na pozemek, který jsme koupili. 

Vronka: V jakém rozsahu? 

Lakomý: Zemina se přesune, srovná se to. 

Práce začnou 15.8.2020 a každý týden musíme proinvestovat 1 mil. Kč. 

Múdra: Bude narušen nějak chod hlavní budovy? Máme tam kabinety. 

Lakomý: Ne, teď ne, až poté co bude probíhat napojení budov. 

Múdra: To náhradní hřiště bude k dispozici už letošní rok? 

Lakomý: Spíš až na jaře, bude tam staveniště. 

Kábrt: Příjezd na stavbu bude odkud? 

Lakomý: Od RD nebo i od jídelny. 

Kábrt: Mělo by se tam dát snížení rychlosti, značky. 

Martínek: Měly by se stanovit tyhle podmínky. 

Lakomý: Ano, to je o dohodě s firmou. 

Spáčil: Bylo by možné zveřejnit na stránkách obce pohledy + seznam učeben + půdorys?  

A nebylo by špatné stanovit člověka, který bude hlídat bezpečnost – bude se stavět u školy a 

školky….. 
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Lakomý: To je součást činnosti stavebního dozoru. 

Martínek: Proběhla schůzka ve škole. Původně jsem nebyl projektu nakloněn, vzhledem k tomu 

jak se snižuje počet žáků, jestli to v takovém rozsahu má smysl, ale v tu chvíli, kdy jsme 

procházeli školou, jsem změnil názor. Je to opravdu malé – kabinety, družina, jídelna, to je beze 

sporu. Projekt je rozpracovaný, cena určitě odpovídá. Pokud se to schválí, musíme šetřit na 

méně pracích, ale opatrně, aby to nebylo na škodu – např. si nemyslím, šetřit na oknech. Dobře 

vše promyslet. I využití prostor, kterých tam vznikne hodně – např. pro sdružení. Dále by se 

měly zrekonstruovat i stávající prostory – sociální zařízení, šatny. 

Lakomý: Bude to velký krok, kvalita se musí projevit. MŠ je opravdu nevyhovující. Počet dětí 

přibývá. 

 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje zhotovitele na akci „ZŠ + MŠ Luká – 

přístavba objektu č.p. 4“, firmu Insta CZ s.r.o., se sídlem Jeremenkova 1142/42, 772 00 

Olomouc., IČO: 25374311 za cenu 36,396.461,93 Kč bez DPH a pověřuje starostu obce 

uzavřením smlouvy o dílo se zhotovitelem. 

Hlasování: 7 – 0 – 0 

 

7. Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene v k.ú. Luká  

Lakomý: Jedná se o připojení kNN pro RD, který se bude stavět na konci Luké směr Hvozd po 

pravé straně. 

 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení 

věcného břemene – a dohodu o umístění stavby č. IV-12-8018916/VB/001 Luká p.č. 767/64 – 

připojení KNN s firmou ČEZ Distribuce, a.s., IČ 24729035, se sídlem Teplická 874/8, 405 02 

Děčín, zastoupená společností Emontas, s.r.o. se sídlem Jiráskova 1273/7a, Olomouc 779 00, 

IČO: 25883551 a pověřuje starostu obce podpisem navrhované smlouvy. 

Hlasování: 7 – 0 – 0 

 

8. Schválení darovací smlouvy s Olomouckým krajem o převodu pozemků 

Lakomý: Podklady jste dostali, jsou to zbytky pozemků – kolem silnice a pod silnicí. 

Martínek: A velikostně? Pozemky se musí nějak udržovat? 

Lakomý: Jsme ve výhodě, a ne, nemusí. 

 

Návrh usnesení:  Zastupitelstvo obce Luká schvaluje darovací smlouvu s Olomouckým krajem 

na směnu části pozemků parc. č. 899/1 o celkové výměře 406 m2, parc. č. 899/7 o výměře 62 

m2, parc. č. 899/8 o výměře 42 m2, parc. č. 899/12 o výměře 78 m2, parc. č. 899/19 o celkové 

výměře 15 m2 a parc. č. 947 o výměře 35 m2, dle geometrického plánu č. 360-596/2019 ze dne 

15. 11. 2019 pozemky parc. č. 899/25 ostatní plocha o výměře 91 m2, parc. č. 899/30 ostatní 

plocha o výměře 315 m2, parc. č. 899/29 ostatní plocha o výměře 62 m2, parc. č. 899/28 ostatní 

plocha o výměře 42 m2, parc. č. 899/21 ostatní plocha o výměře 78 m2, parc. č. 899/23 ostatní 

plocha o výměře 4 m2, parc. č. 899/24 ostatní plocha o výměře 11 m2 a parc. č. 947/2 ostatní 

plocha o výměře 35 m2, vše v katastrálním území. a obci Luká za části pozemků ve vlastnictví 

Olomouckého kraje parc. č. 920/1 o celkové výměře 804 m2 a parc. č. 951/1 o celkové výměře 

873 m2, dle geometrického plánu č. 360-596/2019 ze dne 15. 11. 2019 pozemky parc. č. 920/39 

ostatní plocha o výměře 474 m2, parc. č. 920/40 ostatní plocha o výměře 330 m2, parc. č. 951/49 

ostatní plocha o výměře 143 m2, parc. č. 951/50 ostatní plocha o výměře 201 m2, parc. č. 951/51 

ostatní plocha o výměře 145 m2, parc. č. 951/52 ostatní plocha o výměře 59 m2, parc. č. 951/53 
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ostatní plocha o výměře 86 m2, parc. č. 951/54 ostatní plocha o výměře 37 m2 a parc. č. 951/56 

ostatní plocha o výměře 202 m2, vše v katastrálním území. a obci Luká. Zastupitelstvo obce 

pověřuje starostu k podpisu darovací smlouvy. 

Hlasování: 7 – 0 – 0 

 

9. Schválení záměru o prodeji pozemků v k.ú. Veselíčko  

Lakomý: Žádost podal p. Vršan z Jeskyňky. Chce odkoupit část pozemku par.č. 154 ve 

Veselíčku – chce přístup na svůj pozemek. 

Vronka: Nepochopil jsem jeho záměr. 

Lakomý: Já bych byl pro umožnit mu, aby mohl používat cestu – např. pronájem pozemku. 

Nemůžou se shodnout se sousedy. Nemyslím si ale, že je potřeba prodej. Napsal bych mu, že 

souhlasíme s užíváním pozemku pro jeho potřebu dostat se k jeho majetku. 

 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká neschvaluje zveřejnění záměru na prodej obecního 

pozemku parc.č. 154 v k.ú. Veselíčko, obec Luká o výměře cca 491 m2. 

 

Hlasování: 7 – 0 - 0  

 

10. 

a) Odkup pozemků v k.ú. Střemeníčko 

Lakomý: Jedná se o pozemek p. Vitoula, už jsme o tom taky jednali. Nechal jsem udělat od p. 

Podsedníka posudek – 15 – 20 Kč/ m2. Pan Vitoul souhlasí s prodejem, ale nechá si udělat ještě 

svůj posudek. Tudíž bych to ještě odložil na další zasedání. 

 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje odsunutí bodu o odkupu pozemku par.č. 

50/8 o výměře 637 m2, který bude oddělen od pozemku parc. č. 50/4, trvalý travní porost, v k.ú. 

Střemeníčko, obec Luká, od manželů Ing. Ladislava Vitoula a Jitky Vitoulové, bytem Mladeč 

132, na další zasedání Zastupitelstva obce Luká. 

 

Hlasování: 7 – 0 – 0 

 

b) Odkup pozemků v k.ú. Luká 

Lakomý: paní Illeová nám chce prodat pozemky směrem na Javoříčko, jedná se cca o 80 m2, 

jsou to pozemky kolem silnice. Když uděláme geometrák, zaplatíme na katastru poplatek tak 

nás to vyjde hrozně draho. Na těch páscích nic neuděláme. 

Ellner: Proč nám to chce prodat? 

Lakomý: Nabízela to SÚS, ale ta to odmítla. Pan Spurný má strach, že když to koupí někdo cizí 

tak mu může omezit vjezd na silnici, protože mají RD, vjezd a tyto pozemky jsou mezi nimi a 

silnicí. 

Vydržel: Ať to koupí oni. 

 

Návrh usnesení: . Zastupitelstvo obce Luká neschvaluje odkup pozemků par.č. 935/65 o výměře 

42 m2 a 935/66 o výměře 45 m2, ostatní plocha, v k.ú. Luká, obec Luká, od paní Marie Illeové, 

bytem Jižní 333/17, Olomouc. 

 

Hlasování: 7 – 0 - 0 
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11. Odprodej pozemku v k.ú. Březina    

Lakomý: Prodej pozemku byl zveřejněn, schůzka s občany proběhla. 

Navara: Čekáme na dodání dokumentů ohledně uložení sítí  - to ještě nemáme. 

Lakomý: Ohledně tohoto prodeje se na Březině zvedla vlna nevole. Přišly další požadavky na 

další odkoupení obecních pozemků od chatařů.  

 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje odsunutí bodu o prodeji částí pozemků 

parc.č. 17/2 – zastavěná plocha a nádvoří a parc.č. 47/9 – ostatní plocha, v k.ú. Březina, obec 

Luká o výměře cca 383 m2, paní Jitce Kovářové, bytem Teichmannova 54, na další zasedání 

Zastupitelstva obce Luká. 

 

Hlasování: 7 – 0 – 0 

 

12. Žádost Speranza 2005 z.s. o odsouhlasení převodu pozemku 

Lakomý: Jedná se o pozemek za kostelem – parčík. Obec ho poskytla Speranze za 1 Kč. Ta 

nám ohlásila ukončení činnosti a o pozemek má zájem farnost. Tak se ptám, chceme pozemek 

zpět nebo budeme jednat s farností? 

Vronka: Kdo se o pozemek stará teď? 

Lakomý: p. M. Kovář (farnost) a obec. Navrhuji jednat s farností a třeba ten pozemek směnit. 

Navara: Pozemky mají. 

Navara: Když se začala přístavba stavět a začala Speranza 2005, tak byly vize, že se tam bude 

vyučovat, že tam budou kroužky a v podstatě za 15 let je po všem a bude to chátrat. Dali jsme 

jim dřevo na střechu, peníze a teď jim ještě dáme 600 m2 zdarma? 

Martínek: Budova patří komu? 

Lakomý: Stará budova je fara a přístavba je Speranzy. 

Navara: Jsem pro jim to poskytnout zdarma k užívání, ale nic nepřevádět. 

Lakomý: Navrhuji sejít se s farářem a 2 – 3 zastupitelé, domluvit se, jak problém vyřešit. Ale 

jak říká p. Navara, zadarmo bych jim to nedal, pořád je to pozemek. 

 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje svolání jednání ve věci pozemku parc.č. 

st. 57 o výměře 429 m2 se zástupci Římskokatolické farnosti Luká.  

 

Hlasování: 7 – 0 – 0  

 

Lakomý: Schválení žádosti JSDH Ješov do bodu Různé 

 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje zařazení bodu financování vybavení pro 

SDH Ješov do bodu Různé. 

Hlasování: 7 – 0 - 0 

 

 

13. Různé   

a) Zahájení pozemkových úprav v místních částech 

Lakomý: V současné době probíhají přípravné práce – výběr projektanta pro přípravu projektu 

územního plánu v Luké. Luká a Ješov je propojená, takže se to částečně propojí i do Ješova. 

Tudíž bych navrhoval, aby se pozemkové úpravy rozšířily na všechny místní části. Potřebujeme 

k tomu abychom získali souhlasy alespoň 60 % vlastníků pozemků. V Luké se nám to podařilo.  

Navara: Co to znamená pro ty malé vlastníky pozemků? Lidé se ptají a nerozumí tomu. Bojí 

se, že větší vlastníci je o pozemky připraví. 

Lakomý: V žádném případě o pozemky nepřijdou.  
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Martínek: Změny budou realizovány jen tam, kde se vlastníci dohodnou a budou s tím souhlasit. 

Lakomý: Jde hlavně o scelování pozemků. Je to proces na několik let – tipuji tak 6 – 8 let. Tady 

v Luké chceme vyřešit hlavní páteřní cesty – na Ješov, na Vilémov  k Vodárně, kolem Skalky. 

Pak rybníčky, mokřady, výsadba stromořadí. 

 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje zahájení pozemkových úprav v místních 

částech obce Luká. 

Hlasování: 7 – 0 - 0  

 

b) Výběr stavebního dozoru na akci „ZŠ + MŠ Luká – přístavba objektu čp. 4“ 

Lakomý: Tenhle bod jsme se dohodli odložit – nejdříve záměr zveřejníme. 

 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje odsunutí výběru stavebního dozoru na akci 

„ZŠ + MŠ Luká –  přístavba objektu č.p. 4 na další zasedání Zastupitelstva obce Luká. 

 

Hlasování: 7 – 0 – 0 

 

c) Pitná voda 

Prnka: Víme, co se stalo, 16.6.2020 jsem požádal krajskou hygienickou stanici o přezkoumání 

jakosti pitné vody v obci Luká. Donutilo mě k tomu podezření, že podstatná část obyvatel obce 

trpěla žaludečním a střevním onemocněním. Ukázalo se, že má domněnka byla správná a voda 

v obecním vodovodu nebyla pitná. Požaduji prošetření tohoto případu, jelikož dle informace 

krajské hygienické stanice došlo k výpadku el. energie na vodárně, tím pádem nebyla do vody 

dodávána dezinfekce. Ptám se, proč nikdo z obce neinformoval občany, že voda může být 

závadná, už když k výpadku došlo, kdo je za situaci zodpovědný, proč nebyli občané 16.6.2020 

informováni, že voda může být závadná, když jí to bylo hygienickou stanicí doporučeno, proč 

se čekalo na rozbor vzorků až do 22.6.2020, aby obec vyhlásila rozhlasem, že voda není pitná, 

kdo je zodpovědný za záměrné neinformování občanů, ohrožení jejich zdraví a jaké se udělalo 

opatření, aby se situace neopakovala. 

Je pro mě nepřípustné, aby mé zdraví a zdraví mé rodiny někdo ohrozil tím, že neinformuje.  

Lakomý: Ano, tyto věci se zakládají na pravdě. Byl vyřazen z činnosti dávkovač na chlór – 

přestal tam jít proud. Zařízení je plně automatické, není povinnost obsluhy denně kontrolovat 

funkčnost zařízení. Obsluha je proškolená, kdy porucha přesně nastala, nedokážu říct. 

Prnka: Od středy, čtvrtka 11.6. měli lidé problémy. 

Lakomý: Je tam určitá časová rezerva, tzn. ošetřená voda byla ve vodojemu, z toho to teče 

potrubím dolů, takže ta ošetřená voda tam ještě cca 2 dny byla, potom co přicházela další, tak 

tam už byl nedostatek chlóru. Měl jsem schůzku se zástupcem Litolabu, abychom tomu příště 

předešli, chceme začít vodu ošetřovat už před tím, než jde do úpravny. Obsluha tam bude nyní 

jezdit každý den, kromě víkendu. Tyto střevní problémy byly i mimo naší obec, kde nemají naši 

vodu, mohlo se to smísit i s jiným faktorem. Špatná byla informovanost, to se mohlo hned, jak 

jsme nechali udělat vzorek a ještě jsme neměli výsledky. Voda nebyla nepitná, ale nesplňovala 

normy, které musíme dodržovat. 

Prnka: Nesplňovala normy v tom, že obsahovala hnilobní bakterie, které způsobují tyhle 

problémy. U malých dětí může dojít k dehydrataci organizmu a může dojít až ke kolapsu. Jde 

mi o to, aby se tohle neopakovalo. Mělo se informovat, že voda může být závadná.  

Lakomý: Informovanost je důležitá, ale v době, kdy my jsme nechali dělat vzorek, tak už voda 

byla ošetřena, tam nebyla proluka několika dní. Náprava byla okamžitá. Vzorky jsme dostali 

za 2 dny a občany jsme ihned informovali. 
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Prnka: Už když se vzorky braly, mělo se vyhlásit, že voda může být špatná. Voda neobsahovala 

žádný chlór. 

Ženožička:  Technická závada – je to klíčové zařízení, zvažte, že při poruše může přijít SMS – 

automatické hlášení závady.  

Proběhla diskuse mezi občany. 

Vronka: Závada byla 11.6 a informovanost byla až 22.6. 

Lakomý: Proč 11.6., jak jste na to přišli? 

Kábrt, Prnka: Bylo nám špatně. 

Prnka: Lidé se nakazili zhruba ve stejný den. Přisuzovat to rotavirům, když se občané nakazili 

doma, je nereálné. Měli jste informovat občany, že než se udělají vzorky, že mají lidé vodu 

převařovat, nepít, apod.  

Lakomý: Udělali jsme opatření, došlo k nápravě. Nyní řešíme propojení na OÚ Luká – přehled 

o spotřebě – odtok, přítok, a jak zařízení funguje. 

Vronka: Směrnice kontroly vody je? 

Lakomý: Řeší to vodoprávní úřad Litovel – máme normy – řád provozování vodní sítě a tam je 

četnost vzorků, to nám zajišťuje Litolab. 

Vronka:  Jak často se kontroluje kvalita vody. 

Lakomý: Hlídá nám to Litolab, cca 1x za 3 měsíce. Naši zam. dělají kontrolu přítomnosti 

chlóru. 

Vronka: Není to málo? 

Prnka: Ne není, je to podle toho kolik je napojených obyvatel – u obce Luká je to povinnost 1x 

ročně obec 1 x ročně hygiena. 

Lakomý: Bere se tam surová voda a upravená voda. Toto je vše zpracováno v řádu vodovodní 

sítě a hlásíme to na hygieně – tam problém nemáme. 

Vronka: A když ten problém teď byl, nebylo by dobré to dělat častěji? 

Martínek: Zásadní bude ta technologie. Kolik to zařízení bude stát? 

Lakomý: Nevím, kolik to stojí, mají to na Bouzově, zeptám se. S Litolabem můžu jednat, aby 

nám udělali častější zkrácený rozbor. 

Navara: Hlavně informovanost občanů. 

Lakomý: Budu jednat o napojení zařízení na OÚ a s Litolabem, aby nám dělali častější zkrácené 

vzorky. 

 

Návrh usnesení: v. Zastupitelstvo obce Luká pověřuje starostu obce jednat s firmou LITOLAB, 

spol. s r.o. o vyšší četnosti provádění rozborů vody a jednání o možnosti montáže zařízení na 

kontrolu činnosti dávkovače dezinfekce do pitné vody do konce září 2020. Zastupitelstvo obce 

Luká doporučuje rychlejší informovanost občanů při havárii technologie úpravny vody.  

 

Hlasování: 7 – 0 – 0 

 

Spáčil: Jaká je fáze propojení vodovodu Javoříčko – Luká? 

Lakomý: Projekt máme zpracovaný, čekáme na souhlas Úřadu pro zastupování státu, mají tam 

pozemek. Připravujeme posílení vodovodu pro Lukou a Ješov, vrt u Vojtěchova. Jsou na to 85 

% dotace. 

 

d) Žádost JSDH Ješov 

Projednáno již v bodě 4. 

 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje poskytnutí příspěvku na nákup elektrocentrály a 

příslušenství ve výši 25. 000 Kč pro SDH Ješov 
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Hlasování: 6 – 0 – 1 (zdržel se Ellner) 

 

 

 

11. Diskuse 

Navara: Náš nový rozhlas, není vidět rozdíl, je tam špatná hlasitost – lidé si stěžují. Druhá věc, 

jak dopadlo jednání s Infosem ohledně optických kabelů. 

Lakomý: Co se týče optiky, byl tu jejich jednatel a projektant, ten si zaměřil celou obec. Až 

budou mít celé zaměření, tak se sejdeme a dořešíme to. Upozornil jsem je, kde vede voda (musí 

dodržet ochranné pásmo – pokud nedodrží a dojde k poruše jejich zařízení tak si to na jejich 

náklady opraví) a na to, že pokud rozeberou chodníky, tak uloží vedení a po vrstvách zhutní a 

opět zadláždí. 

Rozhlas - máme termín na doladění. Postřehy občanů máme zapsané.  

Kopečný: Na DPS to nefunguje vůbec. 

Lakomý: Na DPS bude přímo v budově. 

Spáčil: Radar od Hvozda nefunguje. 

Lakomý: Je tam od r. 2007. Porucha byla nahlášena, oprava by stála 43.000 Kč, mechanik 

doporučil koupit nový. Zatím mám 1 cenovou nabídku, oslovíme ještě další firmy a poté se 

rozhodneme. 

Pluháček: Kdy se bude pokládat asfalt na areál v Ješově? 

Lakomý: Byl tam statik a řekl, že je tam velice nízká únosnost podloží. Těžká technika by 

způsobila popraskání. Kopat u domu nemůžeme, tam by to chtělo sanovat. Musíme položit 

obrubníky, o 30 cm výš, dosypat štěrkem, zhutnit a pak asfalt. Bude tam ale omezení provozu, 

aby jste tam nejezdili 3x, 4x za den. Příští týden by měli přijet asfaltovat. 

Holman: Cesta k novým pozemkům v Javoříčku. Měl jste za úkol zjistit, jaká by byla cena. 

Lakomý: Byl jsem na stavebním úřadě – tam mi řekli, že je potřeba – projekt, stavební povolení, 

realizace. Jednal jste s paní Foretovou nebo p. Královou? 

Holman: Paní Králová říkala, že dokud nebude cesta tak nám nepovolí nic stavět. Poté jsem 

Vám posílal nabídku na cestu od projektanta, za poloviční cenu. 

Lakomý: Ano, tam bylo cca 35.000 Kč za projekt. Tam je důležitá realizace. Za kolik se cesta udělá. 

Je v délce cca 100 m – za 100 tis. Kč to nepostavíme. 

Martínek: To musí být balená? 
Lakomý: Na stavebním úřadu se rozcházejí. Jedna řekne plnohodnotná vozovka, a druhá řekne jen 

zpevněná. 

Martínek: Chtělo by to oficiální vyjádření. Dejte písemně žádost. 

Lakomý: Paní Foretová chce projekt, stavební řízení, podle projektu – což jsou náklady velké. Paní 
Králové stačí zpevněná komunikace. Je to jeden odbor a dva názory. Pokud by stačila zpevněná 

komunikace v šířce 3 m, tak to bychom nějak udělali. 

Takže bychom od Vás chtěli oficiální vyjádření ze stavebního úřadu, jak ta cesta má vypadat. 
Vronka: Jak vypadá územní plán? 

Lakomý: Pořád čekáme, paní Králová je zavalená prací. Myslel jsem, že letos na jaře budeme schvalovat 

územní plán, … snad to stihneme ještě letos. 

Kábrt: Lampa před naším domem, posune se? Už jsem to jednou kopal. 
Lakomý: Nenašel jsi plyn, musíme být 40 cm od plynu. Udělej si čas a kopej. 

Kábrt: Kontejner na sklo, nikdo to neuklidí, jsou tam po vývozu kolem střepy. Není v plánu mít na ZTV 

nějaké místo, kde kontejnerů bude víc? 
Lakomý:  Plasty se nosí na dvůr, papír taky. Zatím ne. Po vývozu tam obecní zaměstnanec přijde, střepy 

zamete. 

Vronka: Chtělo by to nějaké zákoutí pro ten kontejner – zpevněná plocha, vysadit např. habry? 
Lakomý: Máme zažádáno o dotaci na místa pro kontejnery, uvidíme. 

 

19:43 starosta ukončil diskusi, poděkoval za účast a popřál hezkou dovolenou občanům. 
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Zapisovatel:       Ověřovatelé:                         

 

 
 

 

 

 Starosta:       Místostarosta: 
 

 

 
 

Přílohy: 

Rozpočtová změna č. 5/2020 – schválená v 6/2020 starostou obce /zastupitelstvo bere na vědomí: 

Příjmová část: 

- Dotace od Úřadu práce na mzdy veřej.prosp.prac.                                                           30.000 Kč 
- Dotace SFŽP na kompostéry a štěpkovač /náklady vynalož.  r. 2018/                     910.963,02 Kč 

Výdajová část: 

- Mzdy pracovníků veřej.prosp.prac.                                                                                     30.000 Kč 
 

Financování: 

- Snížení položky 
8115                                                                                                                   910.963,02 Kč 

 

Návrh rozpočt.změny č. 6/2020- ke schválení zastupitelstvem: 

 

Výdajová část: 

- Oprava komunikace Březina                      122.000 Kč 
- Úpravy Za uličkou Luká – chodníky, parkování atd.         900.000 Kč 

 

Financování¨ 

- Položka 8115                                                    1,022.000 Kč 
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